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PANEVĖŽIO REGIONO PLĖTROS TARYBOS POSĖDŽIO 

PROTOKOLAS 

 

2016 m. birželio 9 d. Nr. 51/4P-5 

Panevėžys 

 

Posėdžio data ir laikas - 2016 m. birželio 9 d. 10 val. 

Posėdžio pirmininkas - Gintautas Gegužinskas, Panevėžio regiono plėtros tarybos 

pirmininkas (Pasvalio rajono savivaldybės meras). 

Posėdžio sekretorė – Kristina Udrienė, Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų 

ministerijos (toliau - RPD prie VRM) Panevėžio apskrities skyriaus vedėja. 

Dalyvavo:  

Panevėžio regiono plėtros tarybos (toliau - Tarybos) nariai: 

1. Dainius Bardauskas - Kupiškio rajono savivaldybės meras; 

2. Rytis Mykolas Račkauskas - Panevėžio miesto savivaldybės meras; 

3. Antanas Vagonis - Rokiškio rajono savivaldybės meras; 

4. Povilas Žagunis – Panevėžio rajono savivaldybės meras; 

5. Kęstutis Lukoševičius - Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys;  

6. Aurimas Martinka - Kupiškio rajono savivaldybės mero pavaduotojas; 

7. Antanas Pocius - Panevėžio rajono savivaldybės mero pavaduotojas; 

8. Stasys Vainauskas - Pasvalio rajono savivaldybės tarybos narys;  

9. Sigutis Štrėmas - Biržų rajono savivaldybės tarybos narys; 

10. Sigitas Gailiūnas – Panevėžio prekybos, pramonės ir amatų rūmų prezidentas, Lietuvos 

Respublikos Vyriausybės (toliau - LRV) skirtas atstovas. 

 

Kiti posėdyje dalyvavę atstovai: 

Posėdžio dalyvių sąrašas pridedamas. 

 

Darbotvarkė: 

 

1. Dėl Lietuvos Respublikos sveikatos apsaugos, švietimo ir mokslo, žemės ūkio ministerijų 

administruojamų priemonių, įgyvendinamų regioninio planavimo būdu eigos. 

2. Dėl Panevėžio regione 2014–2020 metais planuojamų įgyvendinti regioninio planavimo 

projektų.  

3. Dėl Panevėžio regiono savivaldybių administracijų pasirengimo įgyvendinti regioninio 

planavimo projektus. 

4. Dėl priemonės „Komunalinių atliekų rūšiuojamojo surinkimo infrastruktūros plėtra“ 

įgyvendinimo. 

5. Dėl Panevėžio regiono komunalinių atliekų sąvartyno vartų mokesčio dydžio pagrindimo. 

6. Dėl priemonės „Savivaldybes jungiančių turizmo trasų ir turizmo maršrutų informacinės 

infrastruktūros plėtra“ įgyvendinimo. 

7. Dėl Panevėžio regiono 2014–2020 m. plėtros plano pakeitimo. 

8. Dėl Panevėžio regiono plėtros tarybos 2014 m. lapkričio 18 d. sprendimo Nr. 51/4S-41 

„Dėl darbo grupės sudarymo“ pakeitimo.  

9. Dėl kandidatūrų į Lietuvos Respublikos delegacijos Europos Tarybos vietos ir regionų 

valdžios kongrese sudėtį pateikimo. 
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10. Dėl Panevėžio regiono projektų, finansuojamų pagal priemonę „Geriamojo vandens 

tiekimo ir nuotekų tvarkymo sistemų renovavimas ir plėtra, įmonių valdymo tobulinimas” sąrašo 

patvirtinimo. 

11. Dėl Panevėžio regiono projektų, finansuojamų pagal priemonę „Kaimo gyvenamųjų 

vietovių atnaujinimas” sąrašo patvirtinimo. 

12. Dėl Panevėžio regiono projektų, finansuojamų pagal priemonę „Socialinio būsto fondo 

plėtra” sąrašo pakeitimo. 

13. Dėl gamtos mokslų, technologijų, inžinerijos, matematikos tyrimų ir eksperimentinės 

veiklos atviros prieigos centro steigimo. 

14. Dėl “Lieknosios vyriausybės” projekto ir jo rezultatų pristatymo.  

15. Kiti klausimai. 

 

Gintautas Gegužinskas informavo, kad posėdyje dalyvauja 11 Tarybos narių ir, kad 2016 m. 

balandžio 6 d. Lietuvos Respublikos Vyriausybės Nutarimu Nr. 342 „Dėl LRV paskirtų atstovų 

atšaukimo iš regionų plėtros tarybų ir atstovų į regionų plėtros tarybas skyrimo“ paskirtas naujas 

atstovas į Panevėžio regiono plėtros tarybą – Sigitas Gailiūnas vietoje Albino Urbono. Gintautas 

Gegužinskas pasiūlė šiame posėdyje nesvarstyti klausimo dėl Panevėžio regiono projektų, 

finansuojamų pagal priemonę „Paviršinių nuotekų sistemų tvarkymas” sąrašo patvirtinimo, nes dar 

vyksta pateikto projektinio pasiūlymo vertinimas bei papildyti darbotvarkę nauju klausimu dėl 

Panevėžio regiono komunalinių atliekų sąvartyno vartų mokesčio dydžio pagrindimo ir šį klausimą 

svarstyti po klausimo „Dėl priemonės „Komunalinių atliekų rūšiuojamojo surinkimo infrastruktūros 

plėtra“ įgyvendinimo“ svarstymo. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu patvirtinti darbotvarkę.  

 

1. SVARSTYTA. Dėl Lietuvos Respublikos sveikatos apsaugos, švietimo ir mokslo, žemės 

ūkio ministerijų administruojamų priemonių, įgyvendinamų regioninio planavimo būdu eigos. 

 

Kristina Udrienė pasakė, kad į Tarybos posėdį kviesti ministerijos atstovai informavo, kad 

negalės dalyvauti Panevėžio regiono plėtros tarybos posėdyje, nes dalyvauja Vidaus reikalų 

ministerijos organizuojamame renginyje Birštone.  

Kristina Udrienė taip pat informavo, kad 2016 m. birželio 6 d. yra gautas kvietimas dalyvauti 

Vidaus reikalų ministerijos organizuojamame renginyje „2014–2020 metų Europos Sąjungos fondų 

investicijų veiksmų programos priemonių įgyvendinimo Panevėžio ir Utenos regionuose 

paspartinimo galimybės“ 2016 m. birželio 14 d. Anykščiuose ir, kad kviečiami dalyvauti du Tarybos 

atstovai.  

 

2. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regione 2014–2020 metais planuojamų įgyvendinti 

regioninio planavimo projektų.  

 

Kristina Udrienė pateikė informaciją apie Panevėžio regione 2014–2020 metais planuojamus 

įgyvendinti regioninio planavimo projektus (medžiaga pridedama) ir paragino savivaldybių 

administracijas kaip įmanoma greičiau teikti projektinius pasiūlymus RPD prie VRM Panevėžio 

apskrities skyriui bei paraiškas agentūroms. Taip pat atkreipė dėmesį į nekokybiškai parengtus 

investicinius projektus, nes buvo prašoma kai kuriuos investicinius projektus tikslinti po keturis ar 

net penkis kartus. 

Po pranešimo Povilas Žagunis pasiteiravo pagal kokius kriterijus buvo paskaičiuotas 

Panevėžio miesto savivaldybei skirtas ES fondų lėšų limitas pagal priemonę „Didžiųjų miestų 

kompleksinė plėtra“ projektams įgyvendinti ir ar buvo išlaikytas proporcingumo principas bei pasiūlė 

kreiptis į Vidaus reikalų ministeriją dėl atsakymo pateikimo. 

  

3. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono savivaldybių administracijų pasirengimo 

įgyvendinti regioninio planavimo projektus. 



 

 

 

3 

 

 

Panevėžio miesto savivaldybės administracijos Investicijų skyriaus vedėjo pavaduotoja Lina 

Bareikienė, Biržų rajono savivaldybės administracijos Strateginio planavimo ir turto valdymo 

skyriaus vedėja Zita Marcinkevičiūtė, Rokiškio rajono savivaldybės administracijos Strateginio 

planavimo ir investicijų skyriaus vedėja Jurgita Blaževičiūtė, Kupiškio rajono savivaldybės 

administracijos Viešųjų pirkimų ir strateginio planavimo skyriaus vedėjas Arūnas Valintėlis, 

Panevėžio rajono savivaldybės administracijos Investicijų ir užsienio ryšių skyriaus vedėja Raminta 

Butėnaitė informavo apie savivaldybių pradėtus įgyvendinti regioninio planavimo projektus, dėl 

kurių jau yra pateiktos paraiškos ar projektiniai pasiūlymai ir apie pasirengimą kitų regioninių 

priemonių projektų įgyvendinimui, t.y. kada planuojama pateikti projektinius pasiūlymus ir 

paraiškas.  

 

4. SVARSTYTA. Dėl priemonės „Komunalinių atliekų rūšiuojamojo surinkimo 

infrastruktūros plėtra“ įgyvendinimo. 

 

UAB Panevėžio regiono atliekų tvarkymo centras direktorius Gintautas Ulys informavo, kad 

2015 m. spalio 15 d. Tarybos posėdyje priimtas sprendimas įgyvendinti bendrai finansuojamą 

priemonės „Komunalinių atliekų tvarkymo infrastruktūros plėtra“ (toliau- Priemonė) projektą. Pagal 

Priemonės finansavimo sąlygų aprašą galimi pareiškėjai yra savivaldybių administracijos arba 

regionų atliekų tvarkymo centrai. UAB Panevėžio regiono atliekų tvarkymo centras, siekdamas 

tinkamai pasirengti projekto veiklų įgyvendinimui, inicijavo susitikimus su savivaldybių vadovais ir 

specialistais. Susitikimų metu aptarta, kokias veiklas savivaldybėse tikslinga įgyvendinti bei 

identifikuoti pagrindiniai iššūkiai ir rizikos. Gintautas Ulys pasakė, kad Panevėžio regiono 

savivaldybės yra raštiškai pateikusios planuojamų įgyvendinti veiklų poreikį ir atkreipė dėmesį, kad 

Panevėžio miesto ir Kupiškio rajono savivaldybių administracijos apsisprendė dalį planuojamų 

veiklų įgyvendinti ir parengti investicijų projektus atskirai. Gintautas Ulys akcentavo, kad įvertinus 

tai, kad Priemonei įgyvendinti Panevėžio regione bus rengiami trys investicijų projektai, būtina 

susitarti dėl planuojamų pasiekti stebėsenos rodiklio „Sukurti / pagerinti atskiro komunalinių atliekų 

surinkimo pajėgumus Panevėžio regione, tonos/metai“ (toliau - P.S.329)  reikšmių, įvertinant 

finansinę dalį, tenkančią atskiriems investiciniams projektams. Gintautas Ulys taip pat atkreipė 

dėmesį, kad rodikliai bus skaičiuojami tik surenkant antrines žaliavas ir pakuotes, maisto, tekstilės ir 

žaliąsias atliekas iš naujai įsigytų ir pastatytų atskiro surinkimo konteinerių ir, kad ne visos 

savivaldybių administracijų planuojamos įgyvendinti veiklos prisideda prie aukščiau minėto rodiklio 

pasiekimo, todėl Gintautas Ulys pasiūlė dar kartą savivaldybių administracijoms persvarstyti savo 

planuojamas įgyvendinti veiklas. Pranešėjas taip pat informavo, kad vadovaujantis Priemonės 

finansavimo sąlygų aprašu, projektinius pasiūlymus Tarybai gali teikti tik savivaldybių vykdomosios 

institucijos, todėl tikslinga nuspręsti, kuri savivaldybė pateiktų UAB Panevėžio regiono atliekų 

tvarkymo centro parengtą bendrai projekte dalyvaujančių savivaldybių projektinį pasiūlymą.  

Gntautas Gegužinskas pasiūlė, kad UAB Panevėžio regiono atliekų tvarkymo centro parengtą 

bendrai projekte dalyvaujančių savivaldybių projektinį pasiūlymą pateiktų Panevėžio rajono 

savivaldybės administracija. Visi tarybos nariai tam pritarė bendru sutarimu. 

 

5. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono komunalinių atliekų sąvartyno vartų mokesčio 

dydžio pagrindimo. 

 

UAB “Jostra“ direktorius Jonas Stravinskas informavo, kad PRATC, siekdamas įgyvendinti 

ES direktyvų ir Lietuvos Respublikos teisės aktų, reglamentuojančių komunalinių atliekų tvarkymą, 

reikalavimus ir užduočių pasiekiamumą (iki 2010 m. pabaigos sąvartyne šalinamų BSA kiekiai turi 

būti sumažinti 25 proc., iki 2013 m. – 50 proc., o iki 2020 m. – 65 proc., lyginant su 2000 m. lygiu), 

Panevėžio regioninio sąvartyno teritorijoje įrengė mechaninio biologinio apdorojimo įrenginius. 

Įrenginiai pradėti eksploatuoti 2015 m. gruodžio mėn. Pradėjus įrenginių eksploataciją, ženkliai 

išaugo Bendrovės sąnaudos. Todėl šiuo metu taikomo sąvartyno vartų mokesčio (18,99 Eur/t be 

PVM) nebeužtenka padengti visų būtinųjų atliekų tvarkymo sąnaudų. 2016 m. I ketv. bendrovė 

patyrė 126 747 Eur nuostolį. Gintautas Ulys pateikė šias priežastis dėl kurių būtina didinti sąvartyno 
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vartų mokestį: nuolat auga atliekų kiekis, už kurį vartų mokestis nėra mokamas (eksploatuojamų 

didžiųjų ir pavojingų atliekų aikštelių susidarantys kiekiai, akcijos “Darom” surenkamų atliekų 

kiekių); pradėta eksploatuoti Mechaninio-biologinio apdorojimo įranga (didžiausia ir pagrindinė 

sąnaudų išaugimo priežastis) ir įsigaliojęs Taršos mokesčio įstatymo pakeitimas, pagal kurį 

numatytas mokestis už visas sąvartyne šalinamas atliekas. Gintautas Ulys pasakė, kad tam, kad būtų 

padengtos visos būtinosios sąnaudos ir PRATC galėtų vykdyti įsipareigojimus atliekų tvarkymo 

srityje, vidutinis sąvartyno vartų mokesčio dydis turėtų būti 41,49 Eur/t be PVM. Tik patvirtinus 

sąnaudas padengiantį vartų mokesčio dydį, PRATC galės išvengti finansinių sunkumų plėtojant savo 

veiklą, o atidėjus vartų mokesčio padidinimą arba jį įgyvendinus ne pilna apimtimi, tikėtina, kad 

PRATC negalės laiku atsiskaityti su paslaugų teikėjais, kaupsis vis didesnis nuostolis, kuris gali 

sužlugdyti stabilią įmonės veiklą. Gintautas Ulys atkreipė dėmesį, kad mechaninio apdorojimo 

įrenginių naudojimas bei aplinkos taršos mokesčio atsiradimas ženkliai padidino regioninių atliekų 

tvarkymo centrų išlaidas visuose Lietuvos regionuose, todėl visuose regionuose jau arba yra 

patvirtinti nauji, padidinti vartų mokesčiai, arba planuojama tai padaryti. Vilniaus, Klaipėdos, 

Alytaus, Marijampolės, Telšių ir Tauragės regionai jau yra pasitvirtinę naujus vartų mokesčius, 

šiuose regionuose vartų mokesčiai svyruoja nuo 28,46 Eur be PVM už toną atliekų Klaipėdoje iki 

65,78 Eur be PVM už toną atliekų Vilniuje. Kaune, Šiauliuose ir Utenoje vartų mokesčiai dar nėra 

pakeisti. Šiauliuose dabar dar galioja 19,09 Eur / t vartų mokestis, bet jau yra projektas jo pakėlimui 

iki 53,60 Eur /t be PVM. 

Vyko diskusijos dėl sąvartyno vartų mokesčio didinimo būtinybės. Gintautas Gegužinskas 

pasiūlė kviesti UAB Panevėžio regiono atliekų tvarkymo centro direktorių, Gintautą Ulį, į apskrities 

savivaldybių tarybas, kad ten būtų pristatytas klausimas dėl sąvartyno vartų mokesčio didinimo 

būtinybės.  

  

6. SVARSTYTA. Dėl priemonės „Savivaldybes jungiančių turizmo trasų ir turizmo maršrutų 

informacinės infrastruktūros plėtra“ įgyvendinimo.  

 

Kristina Udrienė informavo, kad Taryba 2016 m. kovo 31 d. posėdyje svarstydama klausimą 

dėl Panevėžio regiono plėtros turizmo perspektyvos 2016–2020 metais, pritarė bendro projekto 

įgyvendinimo idėjai pagal priemonę „Savivaldybes jungiančių turizmo trasų ir turizmo maršrutų 

informacinės infrastruktūros plėtra“ (toliau - Priemonė). Posėdyje Tarybos pirmininkas pasiūlė 

susitikti visiems Panevėžio regiono turizmo informacinių centrų atstovams ir aptarti bendrus galimus 

turizmo maršrutus bendram projektui įgyvendinti. Pranešėja informavo, kad Priemonės finansavimo 

sąlygų apraše Panevėžio regionui skirta 289 620 Eur ES lėšų, projektais privaloma įrengti 58 

ženklinimo infrastruktūros objektus ir pagal aprašą galimi pareiškėjai yra savivaldybių 

administracijos. Taip pat aprašo 18.3 papunktyje reikalaujama, kad „projektu numatomos vykdyti 

turizmo trasų ir maršrutų informacinės infrastruktūros plėtros veiklos turi jungti 2 ar daugiau 

savivaldybių. Kristina Udrienė atkreipė dėmesį, kad kvietime projektinių pasiūlymų pateikimo 

terminas numatytas iki 2016 m. rugpjūčio 1 d. 

Kristina Udrienė taip pat informavo, kad 2016 m. gegužės 24 d. Panevėžio turizmo 

informaciniame centre vyko apskrities turizmo informacinių centrų bei savivaldybių administracijų 

atstovų pasitarimas dėl bendro projekto įgyvendinimo. Pasitarime nepavyko susitarti kas bus 

paraiškos teikėjas ir ar bus įgyvendinamas bendras projektas, todėl reikia apsispręsti kiek projektų 

bus įgyvendinama pagal Priemonę, kokios vertės bus projektai ir kas bus pareiškėjai. 

 Panevėžio miesto savivaldybės administracijos investicijų skyriaus vedėja Diana Žižiūnienė 

informavo, kad Panevėžio miesto savivaldybės administracija siūlo Panevėžio rajono savivaldybės 

administracijai kartu įgyvendinti bendrą projektą už 96 540 Eur ES fondų lėšų sumą žydų keliui iš 

švento Jokūbo kelio maršrutų objektams Panevėžio mieste ir Panevėžio rajone pažymėti (viso 

planuojama įrengti apie 20 informacinių ženklų) ir interaktyviam informaciniam terminalui įrengti ir 

sutinka būti projekto pareiškėja. Projektinį pasiūlymą planuotų teikti 2018 m. 

 Gintautas Gegužinskas pasiūlė visoms likusioms savivaldybėms įgyvendinti vieną bendrą 

projektą už 193 080 Eur ES fondų lėšų sumą. Projekto pareiškėja pasiūlė būti Biržų rajono 

savivaldybės administracijai ir projektinį pasiūlymą teikti 2016 m. 
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NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu nuspręsta pagal priemonę „Savivaldybes jungiančių turizmo trasų ir turizmo 

maršrutų informacinės infrastruktūros plėtra“ įgyvendinti du projektus: 

- bendrą Pasvalio, Biržų, Kupiškio ir Rokiškio savivaldybių administracijų. Projektinio 

pasiūlymo teikėja ir pareiškėja Biržų rajono savivaldybės administracija, projektinį pasiūlymą teikti 

2016 m. už 193 080 Eur ES fondų lėšų sumą; 

- bendrą Panevėžio miesto ir Panevėžio rajono savivaldybių administracijų. Projektinio 

pasiūlymo teikėja ir pareiškėja Panevėžio miesto savivaldybės administracija, projektinį pasiūlymą 

teikti 2018 m. už 96 540 Eur ES fondų lėšų sumą. 

 

7. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono 2014–2020 m. plėtros plano pakeitimo. 

 

Kristina Udrienė informavo, kad Regioninės plėtros departamento prie VRM Panevėžio 

apskrities skyrius (toliau – RPD Panevėžio apskrities skyrius), atsižvelgdamas į Tarybos 2016 m. 

kovo 31 d. posėdyje priimtus sprendimus, 2016 m. balandžio 4 d. kreipėsi į Panevėžio apskrities 

savivaldybių administracijų atstovus, prašydamas atnaujinti informaciją dėl planuojamų įgyvendinti 

projektų pagal priemones: „Kaimo gyvenamųjų vietovių atnaujinimas“; „Paviršinių nuotekų sistemų 

tvarkymas“; „Kraštovaizdžio apsauga“; „Modernizuoti savivaldybių kultūros infrastruktūrą“. 

Apibendrinus gautą informaciją nustatyta, kad pagal priemonę „Kraštovaizdžio apsauga“ 2017 m. 

numatyta pasirašyti sutarčių už mažesnę ES fondų lėšų sumą nei numatyta patvirtintame priemonės 

projektų finansavimo sąlygų apraše. Taip pat planuojamais įgyvendinti projektais nenumatoma siekti 

dviejų iš priemonės finansavimo sąlygų apraše Panevėžio regionui numatytų stebėsenos rodiklių 

reikšmių. RPD Panevėžio apskrities skyrius 2016 m. balandžio 13 d. raštu pakartotinai kreipėsi į 

Panevėžio apskrities savivaldybių administracijas, prašydamas dar kartą tikslinti informaciją apie 

planuojamus įgyvendinti projektus atsižvelgiant į priemonės „Kraštovaizdžio apsauga“ projektų 

finansavimo sąlygų apraše nurodytus reikalavimus. Kristina Udrienė informavo, kad parengtas 

Panevėžio regiono 2014–2020 m. plėtros plano (toliau - Plano) pakeitimo projektas pateiktas derinti: 

2016 m. balandžio 12 d Lietuvos Respublikos aplinkos ministerijai dėl priemonės „Geriamojo 

vandens teikimo ir nuotekų tvarkymo sistemų renovavimas ir plėtra, įmonių valdymo tobulinimas“; 

2016 m. balandžio 14 d Lietuvos Respublikos aplinkos ministerijai dėl priemonės „Paviršinių 

nuotekų sistemų tvarkymas“; 2016 m. balandžio 25 d. Lietuvos Respublikos vidaus reikalų 

ministerijai dėl priemonės „Kaimo gyvenamųjų vietovių plėtra“; 2016 m. balandžio 25 d. Lietuvos 

Respublikos kultūros ministerijai dėl priemonės „Modernizuoti savivaldybių kultūros infrastruktūrą“; 

2016 m. balandžio 25 d. Lietuvos Respublikos aplinkos ministerijai dėl priemonės „Kraštovaizdžio 

apsauga“. Taip pat, atsižvelgiant į Pasvalio bei Rokiškio rajonų savivaldybių pateiktą patikslintą 

informaciją apie planuojamus įgyvendinti projektus pagal priemonę „Kraštovaizdžio apsauga“, 

Lietuvos Respublikos aplinkos ministerijai 2016 m. gegužės 4 d. el. paštu pateiktas patikslintas Plano 

pakeitimo projektas. Kristina Udrienė informavo, kad Lietuvos Respublikos aplinkos ministerija 

2016 m. balandžio 18 d. raštu pritarė pateiktam derinti Plano projektui pateikdama rekomendacinio 

pobūdžio pastebėjimus dėl priemonių „Geriamojo vandens teikimo ir nuotekų tvarkymo sistemų 

renovavimas ir plėtra, įmonių valdymo tobulinimas“ ir „Paviršinių nuotekų sistemų tvarkymas“, 

Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministerija 2016 m. gegužės 2 d. raštu pritarė pateiktam derinti 

Plano pakeitimo projektui, Lietuvos Respublikos kultūros ministerija 2016 m. gegužės 16 d. raštu 

pateikė rekomendacinio pobūdžio pastabas dėl pateikto derinti Plano pakeitimo projekto. Kristina 

Udrienė atkreipė dėmesį, kad Lietuvos Respublikos aplinkos ministerija 2016 m. gegužės 18 d. raštu 

informavo, kad pateikto derinti Plano pakeitimo projekto susijusio su priemonės „Kraštovaizdžio 

apsauga“ įgyvendinimu, nederina. Pagrindinės priežastys dėl kurių nederinamas Plano pakeitimo 

projektas: Plano pakeitimo projekte nenumatyti 2 stebėsenos rodikliai (neplanuojamos vykdyti 

veiklos) ir 2017 m. planuojama pasirašyti sutarčių už mažesnę ES lėšų sumą nei numatyta  Priemonės 

finansavimo sąlygų apraše. Kristina Udrienė taip pat informavo, kad 2016 m. gegužės 27 d. Plano 

projektas pakartotinai pateiktas derinti Lietuvos Respublikos kultūros ministerijai dėl priemonių 

„Modernizuoti savivaldybių kultūros infrastruktūrą“ bei „Aktualizuoti savivaldybių kultūros paveldo 

objektus“ ir 2016 m. birželio 1 d. Lietuvos Respublikos aplinkos ministerijai dėl priemonės 

„Kraštovaizdžio apsauga“. Atsižvelgiant į tai, kad suderinimas iš Aplinkos ministerijos dėl priemonės 
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„Kraštovaizdžio apsauga“ dar nėra gautas, Kristina Udrienė pasiūlė Panevėžio regiono 2014–2020 m. 

plėtros plano pakeitimo projekte nesvarstyti pakeitimų susijusių su priemone „Kraštovaizdžio 

apsauga“ . 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl Panevėžio regiono 2014–2020 m. 

plėtros plano pakeitimo, nesvarstant pakeitimų susijusių su priemone „Kraštovaizdžio apsauga“. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

8. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono plėtros tarybos 2014 m. lapkričio 18 d. sprendimo 

nr. 51/4S-41 „Dėl darbo grupės sudarymo“ pakeitimo.  

 

Kristina Udrienė priminė, kad siekiant tinkamai pasirengti ir įgyvendinti 2014–2020 metų ES 

fondų investicijų veiksmų programą, skubiems klausimams dėl 2014–2020 ES fondų panaudojimo 

spręsti Tarybos 2014 m. lapkričio 18 d. sprendimu buvo sudaryta darbo grupė iš Panevėžio apskrities 

savivaldybių administracijų deleguotų atstovų. Darbo grupės nariams elektroniniu paštu siunčiami 

ministerijų Tarybai teikiami derinti priemonių įgyvendinimo planų, projektų finansavimo sąlygų 

aprašų projektai ir kiti dokumentai pastaboms ir pasiūlymams pateikti. Kristina Udrienė informavo, 

kad Panevėžio miesto savivaldybės administracija raštu prašo į darbo grupę pagrindine nare vietoje 

Investicijų skyriaus vedėjos Dianos Bajorūnės įrašyti Investicijų skyriaus vedėjo pavaduotoją Liną 

Bareikienę, o Kupiškio rajono savivaldybės administracija raštu prašo į darbo grupę pakaitine nare 

vietoje Viešųjų pirkimų ir strateginio planavimo skyriaus vyriausiosios specialistės Neringos 

Burbulienės įrašyti Viešųjų pirkimų ir strateginio planavimo skyriaus vyriausiąją specialistę Kristiną 

Daugytę - Graužlienę. 

 Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl darbo grupės sudėties pasikeitimo. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

9. SVARSTYTA. Dėl kandidatūrų į Lietuvos Respublikos delegacijos Europos Tarybos 

vietos ir regionų valdžios kongrese sudėtį pateikimo. 

 

Kristina Udrienė informavo, kad š. m. spalio mėn. baigiasi dabartinės sudėties Europos 

Tarybos vietos ir regionų valdžių kongreso (toliau – ET VRVK) kadencija. Remiantis ET VRVK 

chartija, 2016 m. spalio mėn. darbą turi pradėti naujas, ketverių metų kadencijai sudarytas Kongresas.  

Lietuvos savivaldybių asociacija raštu paprašė Tarybos posėdyje apsvarstyti atstovų delegavimo į ET 

VRVK galimybes ir pateikti ne daugiau kaip penkias kandidatūras į ET VRVK narius nuo Panevėžio 

regiono. Lietuva į EK VRVK deleguoja aštuonis atstovus (keturis tikruosius ir keturis pakaitinius) – 

atitinkamai po du tikruosius ir po du pakaitinius narius į Vietos valdžios rūmus ir į Regionų rūmus. 

Kristina Udrienė taip pat informavo, kad Lietuvos Respublikos atstovais ir jų pakaitiniais į Europos 

Tarybos vietos ir regionų valdžios kongresą skiriami: į Vietos valdžios rūmus – savivaldybių merai; į 

Regionų valdžios rūmus – regionų plėtros tarybų nariai, kurie yra ir savivaldybių tarybų nariai. Du 

atstovus ir jų pakaitinius į Vietos valdžios rūmus skiria Lietuvos savivaldybių asociacija. Du atstovus 

ir jų pakaitinius į Regionų valdžios rūmus skiria Ministras Pirmininkas Vidaus reikalų ministerijos ir 

Lietuvos savivaldybių asociacijos teikimu. Lietuvos Respublikos delegacijos sudėtį, jos vadovą ir 

sekretorių potvarkiu tvirtina Ministras Pirmininkas, atsižvelgdamas į Lietuvos savivaldybių 

asociacijos siūlymus dėl delegacijos vadovo ir sekretoriaus kandidatūrų. Lietuvos Respublikos 

atstovai ir jų pakaitiniai į Europos vietos ir regionų valdžios kongresą skiriami atsižvelgiant į 

subalansuoto atstovavimo Lietuvos regionams, savivaldybėms ir politinėms partijoms vietos ir 

regionų valdžios institucijose principus. Taip pat paisoma proporcingo moterų ir vyrų pasiskirstymo 

Lietuvos Respublikos vietos ir regionų valdžios institucijose principo. Lietuvos savivaldybių 

asociacija atkreipia dėmesį, kad, atsižvelgiant į subalansuoto atstovavimo Lietuvos regionams, 

savivaldybėms ir politinėms partijoms vietos ir regionų valdžios institucijose principus, į Lietuvos 

delegaciją ET VRVK tikslinga įtraukti Lietuvos socialdemokratų partijos, Tėvynės Sąjungos – 

http://www.lsa.lt/
http://www.vrm.lt/
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Lietuvos krikščionių demokratų, Lietuvos Respublikos liberalų sąjūdžio, Darbo partijos ir Lietuvos 

valstiečių ir žaliųjų sąjungos atstovus, kure gerai mokėtų ET VRVK darbo kalbas (pagrindinės 

Kongreso darbo kalbos - anglų ir prancūzų, taip pat naudojamos vokiečių, graikų, ispanų, turkų, rusų 

kalbos), išmanytų Europos Tarybos vietos ir regionų valdžios kongreso veiklos, vietos ir regionų 

demokratijos problematiką. Kristina Udrienė informavo, kad Panevėžio regioną Lietuvos delegacijoje 

šiuo metu atstovauja Panevėžio regiono plėtros tarybos pirmininkas, Pasvalio rajono savivaldybės 

meras Gintautas Gegužinskas (delegacijos vadovas). 

Vyko diskusijos dėl kandidatūrų pateikimo į Lietuvos Respublikos delegacijos Europos 

Tarybos vietos ir regionų valdžios kongrese sudėtį. Pasiūlyta teiki šias kandidatūras:  

Gintautą Gegužinską - Panevėžio regiono plėtros tarybos narį (Pasvalio rajono savivaldybės 

merą); 

Antaną Vagonį - Panevėžio regiono plėtros tarybos narį (Rokiškio rajono savivaldybės merą); 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

10. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono projektų, finansuojamų pagal priemonę 

„Geriamojo vandens tiekimo ir nuotekų tvarkymo sistemų renovavimas ir plėtra, įmonių valdymo 

tobulinimas” sąrašo patvirtinimo. 

 

RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus vyriausioji specialistė Aistė Balčiauskienė 

informavo, kad pagal 2015 m. spalio 20 d. raštu Panevėžio apskrities savivaldybių administracijoms 

išsiųstą kvietimą teikti projektinius pasiūlymus pagal priemonę „Geriamojo vandens tiekimo ir 

nuotekų tvarkymo sistemų renovavimas ir plėtra, įmonių valdymo tobulinimas“, savivaldybių 

administracijos pateikė 6 projektinius pasiūlymus, kuriuose numatytų įgyvendinti projektų vertė yra 

22.618.514,75 Eur, kurių įgyvendinimui numatytas ES fondų lėšų poreikis 12.157.189,07 Eur, 

savivaldybių biudžetų lėšų – 727.429,43 Eur, kitos viešosios lėšų – 1.635.359,00 Eur ir privačių lėšų 

– 8.098.537,25 Eur. Vadovaujantis priemonės projektų finansavimo sąlygų aprašu Panevėžio 

regionui skirta 12 157 189,48 Eur ES fondų lėšų. Aistė Balčiauskienė pasakė, kad RPD prie VRM 

Panevėžio apskrities skyriaus atliko 6 projektinių pasiūlymų vertinimą ir patvirtino projektinių 

pasiūlymų vertinimo išvadas. Visi projektiniai pasiūlymai įvertinti teigiamai, t. y. projektiniai 

pasiūlymai atitinka visus projektinio pasiūlymo vertinimo išvados 2 punkte nustatytus reikalavimus ir 

gali būti įtraukiami į regiono projektų sąrašą. Aistė Balčiauskienė atkreipė dėmesį, kad regionų 

projektų sąrašų projektai turi būti sudaromi atsižvelgiant į Projektų finansavimo sąlygų apraše 

suplanuotas ES struktūrinių fondų lėšas, dėl kurių kasmet turi būti pasirašytos projektų sutartys ir 

kurios kasmet turi būti pripažintos deklaruotinomis Europos Komisijai ir regionams nustatytas 

siektinas tarpines ir galutines stebėsenos rodiklių reikšmes. Šiems reikalavimams įvertinti parengtas 

„Regiono plėtros tarybos sprendimų priėmimui dėl regiono projektų sąrašų sudarymo keliamų 

reikalavimų tenkinimo vertinimas“. Remiantis pateiktais projektiniais pasiūlymais liko nesuplanuota 

0,41 Eur ES fondų lėšų.  

Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl priemonės projektų sąrašo Nr. 05.3.2-

APVA-R-014-51 patvirtinimo. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

11. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono projektų, finansuojamų pagal priemonę „Kaimo 

gyvenamųjų vietovių atnaujinimas” sąrašo patvirtinimo. 

 

Aistė Balčiauskienė informavo, kad pagal 2015 m. lapkričio 2 d. raštu Panevėžio apskrities 

savivaldybių administracijoms išsiųstą kvietimą teikti projektinius pasiūlymus pagal priemonę 

„Kaimo gyvenamųjų vietovių atnaujinimas“, Biržų rajono savivaldybės administracija pateikė 1 

projektinį pasiūlymą, kuriame numatyto įgyvendinti projekto vertė yra 454 728,88 Eur, kurio 

įgyvendinimui numatytas ES fondų lėšų poreikis 386 519,54 Eur, Lietuvos Respublikos valstybės 
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biudžeto lėšų – 34 104,67 Eur ir savivaldybės biudžeto lėšų – 34 104,67 Eur. Vadovaujantis 

priemonės „Kaimo gyvenamųjų vietovių atnaujinimas“ projektų finansavimo sąlygų aprašu 

Panevėžio regionui skirta 5 182 526,00 Eur ES fondų lėšų. Aistė Balčiauskienė pasakė, kad RPD prie 

VRM Panevėžio apskrities skyriaus atliko pateikto projektinio pasiūlymo vertinimą ir patvirtino 

projektinio pasiūlymo vertinimo išvadą. Projektinis pasiūlymas įvertintas teigiamai, t. y. projektinis 

pasiūlymas atitinka visus projektinio pasiūlymo vertinimo išvados 2 punkte nustatytus reikalavimus 

ir gali būti įtrauktas į regiono projektų sąrašą. Regionų projektų sąrašų projektai turi būti sudaromi 

atsižvelgiant į Projektų finansavimo sąlygų apraše suplanuotas ES struktūrinių fondų lėšas, dėl kurių 

kasmet turi būti pasirašytos projektų sutartys ir kurios kasmet turi būti pripažintos deklaruotinomis 

Europos Komisijai ir regionams nustatytas siektinas tarpines ir galutines stebėsenos rodiklių 

reikšmes. Šiems reikalavimams įvertinti parengtas „Regiono plėtros tarybos sprendimų priėmimui dėl 

regiono projektų sąrašų sudarymo keliamų reikalavimų tenkinimo vertinimas“. Remiantis pateiktu 

projektiniu pasiūlymu dar liko nesuplanuota 4.796.006,46 Eur ES fondų lėšų. Aistė Balčiauskienė 

atkreipė dėmesį, kad šios priemonės sąrašas sudaromas kaupiamuoju būdu ir galės būti pildomas 

gavus naujus projektinius pasiūlymus. 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl priemonės projektų sąrašo Nr. 08.2.1-

CPVA-R-908-51 patvirtinimo. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

12. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono projektų, finansuojamų pagal priemonę „Socialinio 

būsto fondo plėtra” sąrašo pakeitimo. 

 

Aistė Balčiauskienė informavo, kad Panevėžio miesto savivaldybės administracija 2016 m. 

gegužės 30 d. raštu prašo išbraukti projektą „Socialinio būsto plėtra“ iš priemonės „Socialinio būsto 

fondo plėtra” projektų sąrašo Nr. 08.1.2-CPVA-R-408-51, patvirtinto Panevėžio regiono plėtros 

tarybos 2016 m. kovo 31 d. sprendimu Nr. 51/45-17. 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl priemonės projektų sąrašo Nr. 07.1.1-

CPVA-R-903-51 pakeitimo. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

13. SVARSTYTA. Dėl gamtos mokslų, technologijų, inžinerijos, matematikos tyrimų ir 

eksperimentinės veiklos atviros prieigos centro steigimo. 

 

Kristina Udrienė informavo, kad 2016 m. vasario 2 d. Tarybos posėdžio metu Švietimo ir 

mokslo viceministrė dr. Svetlana Kauzonienė pristatė galimybę steigti Gamtos mokslų, technologijų, 

inžinerijos ir matematikos tyrimų bei eksperimentinės veiklos atviros prieigos centrus (toliau 

STEAM centrus) Lietuvoje. 2016 m. kovo 25 d. raštu Švietimo ir mokslo ministerija kreipėsi į 

Regionų plėtros tarybas prašydama pateikti informaciją dėl STEAM centro kūrimo (nurodant 

savivaldybę ir siūlomas patalpas). Taryba 2016 m. kovo 31 d. posėdyje apsvarstė klausimą dėl 

aukščiau minėto centro kūrimo. Posėdyje pritarta tokio centro steigimo idėjai Panevėžio mieste. 

Panevėžio miesto savivaldybei rekomenduota pasiūlyti konkrečias patalpas ir apie tai informuoti 

Tarybą. Panevėžio miesto savivaldybės administracija 2016 m. gegužės 30 d. raštu informavo, kad 

STEAM centras bus steigiamas Panevėžio miesto savivaldybėje ir šiam centrui steigti pasiūlė 

patalpas, esančias adresu Nemuno g. 33, Panevėžyje. 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl STEAM centro steigimo Kauno 

Technologijos Universiteto patalpose, adresu Nemuno g. 33, Panevėžyje. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 
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14. SVARSTYTA. Dėl “Lieknosios vyriausybės” projekto ir jo rezultatų pristatymo.  

 

Lieknosios vyriausybės iniciatyva projekto iniciatorius ir mokslinis vadovas Modestas 

Gelbūda kartu su Valstybinio socialinio draudimo fondo valdybos direktoriumi Mindaugu 

Sinkevičiumi pristatė įgyvendintą projektą, jo privalumus (pranešimas pridedamas). 

 

15. Kiti klausimai. 

 

Kristina Udrienė informavo, kad 2016 m. birželio 8 d. yra gautas Finansų ministerijos raštas, 

kuriame informuojama, kad pakeisti teisės aktai, reglamentuojantys 2014-2020 m. ES fondų veiksmų 

programos administravimą ir finansavimą ir kuriuo prašoma atlikti vidaus procedūrų pakeitimus. 

Kristina Udrienė informavo, kad yra parengtas Tarybos atsakymo projektas, kuriuo informuojama, 

kad Taryba vadovaudamasi  Vidaus reikalų ministro 2016 m. gegužės 19 d. patvirtintais pavyzdiniais 

nuostatais ir darbo reglamentu per du mėnesius parengs Panevėžio regiono plėtros tarybos nuostatus 

ir darbo reglamentą ir apie tai informuos Finansų ministeriją.  

Finansų ministerijos rašte taip informuojama, kad birželio 17 d. 13 val. Finansų ministerijoje 

vyks susitikimas teisės aktų pakeitimams pristatyti, ir paprašė informuoti, jei būtų norinčių dalyvauti. 

Povilas Žagunis informavo, kad priemonės „Vietinių kelių vystymas“ finansavimo sąlygų 

apraše 45.1.4. papunktyje išdėstyta nuostata, „kad Rekonstruojamo (tiesiamo) kelio (gatvės) ruožo 

vidutinis metinis paros eismo intensyvumas turi būti ne mažesnis kaip 100 automobilių per parą“ gali 

sutrukdyti įgyvendinti Panevėžio rajono savivaldybės administracijos suplanuotus įgyvendinti 

projektus ir pasiūlė kreiptis į Susisiekimo ministeriją dėl minėto reikalavimo panaikinimo.  

Gintautas Gegužinskas priminė, kad kitas posėdis planuojamas Kupiškyje. 

 

 

 

Tarybos pirmininkas                                                                                           Gintautas Gegužinskas                  

                                                                                                    

       

 

                     

                            

Posėdžio sekretorė                                             Kristina Udrienė    


